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Roskilde Fjordudvalg (RFU)            www.roskildefjordudvalg.dk 
 
 
Referat af fællesmøde 
Onsdag, den 4. oktober 2023, kl. 18:00 i klubhuset på Frederikssund Lystbådehavn. 
 
Deltagere 
Lennart Bess (LB), Klaus Thomsen (KT), Per Berg Hansen (PH), Michael S. Olesen 
(MSO), Bo Steffensen (BS) og Dan Kjersgaard (DK). Afbud: Jørgen Binzer og Rasmus 
Bovin. Referent: DK 
 
1. Referater 
Fællesmøde 5. oktober 2022 og Årsmøde 2. november 2022. Ingen kommentarer. 
 
2. Farvandsafmærkningen 
2.1 Retableringen 2023. ca. 15 fejl ved vores 117 sømærker, 115 flydere og 2 stager i 
bund. I juni etableredes 6 nye sømærker: yderligere 2 (begge R) i Lilleørenden og 4 ved 
de nyetablerede stenrev ved henholdsvis Nørrerev og Ægholm.  
2.2 Meldejournal. ca. 10 fejl i løbet af sejlsæsonen. 
Kildegrund. Fortsat lokal utilfredshed med afmærkningen af Kildegrund. Udvalget er stemt 
for at vise imødekommenhed og vil søge Søfartsstyrelsen om at etablere et nyt sømærke 
på (eller i nærheden af) den tidligere position for det røde mærke ved Kildegrunden. 
Tilføjelse: DK foreslår det skal være et nordmærke (BY). 
2.3 Materiel. Især de røde mærker bleges. Slid og brud på sjækler på flyderne. 
  
2.4 Ideer, forslag og planer. Som nævnt et nyt sømærke nord for Kildegrund.   
2.5 Diverse 

 Afmærkningen af de nye stenrev. Fungerer tilfredsstillende.  
 Markeringen af gennemsejlingsfaget på KPMarys Bro. De etablerede hvide plader 

er en god forbedring. 
 Broreglementet for og driften af KPFrederiks Bro. Desværre intet nyt vedrørende 

forslag om timeåbning og fjernelse af længere spærretidsrum. Broen lukkes for 
renovering 6. november 2023 – 14. marts 2024.    

 
3. Kommunikation.  
Hjemmesiden: www.roskildefjordudvalg.dk. Tak til MSO for løbende ajourføring. 
 
4. Administration 
4.1 Fortegnelser. Vedr. funktionen ”RFU Sekretær”: KT oplyser, at Maria Ann Jensen 
overgår til anden stilling i Roskilde Kommune ved årsskiftet. 
4.2 Ny entreprise 2024 – 2029. Rasmus Bovin og DK har drøftet aftalen for den nye 
periode ved et møde i august. Der lægges op til uændrede rutiner og vilkår, og at 
ydelserne/ enhedspriser i 2024 øges med ca. 25% i forhold til priserne i 2014, og at 2024-
priserne skal være referencen for de følgende års prisregulering. Udvalget var enig med 
dette oplæg.   
       
5. Økonomi 
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Årsregnskabet 2022 førte som forventet til en formue primo 2023 på 509.000 kr., og 
formålet med den nedsatte m-pris i 2023 (30 kr.) var at reducere formuen til et passende 
lavere niveau på ca. 400.000 kr. Tilføjelse: En aktuel ajourføring af forventningerne til 2023 
viser, at dette opnås allerede i år, så der regnes derfor med et budget 2024 der går i 0, og 
dette forventes at kunne opnås med en m-pris på 40 kr. i 2024, se filen med ”Økonomi pr. 
1. november 2023”.   
 
6. Årsmødet: Onsdag, den 1. november 2023, kl. 18:00 i Frederikssund 
6.1 Forslag? Det meddeles i beretningen, at der søges etableret et supplerende sømærke 
ved Kildegrund, og at vi regner med at fortsætte samarbejdet med Rasmus Bovin i 
yderligere 5 år. 
6.2 Dagsorden. Som i 2022. Alle (tilstedeværende) er villige til genvalg.  
6.3 Udsendelse af dagsorden og andre praktiske detaljer. DK sender økonomibilag til 
Maria A. Jensen, der udsender indbydelsen med dagsorden samt årsregnskab 2022 og 
økonomibilaget til repræsentanterne og 5 andre interessenter. DK bestiller 
skipperlabskovs og MO kommer med godt øl. LB styrer projektoren. 
 
7. Eventuelt 

 Forladte fartøjer på og i Fjorden. Hvem rydder op? Ejeren, Kommunen, 
Nationalparken, Kystdirektoratet, Søfartsstyrelsen, RFU, lokale ildsjæle? Et par 
cases blev drøftet, bl.a. fjernelsen af sunket minestryger (fra 1943) i den tidligere 
skallehavn ved foden af jernbanedæmningen. 

 Frederikssund Havn (den tidligere erhvervshavn). Der er ved at blive etableret et 
havnebad ved indsejlingen til sydkajen, hvor det heldigvis fortsat er muligt at fortøje 
langskibs.  

 
 


